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KNJIŽNICA ŠOŠTANJ
OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS
RAZSTAVA november 2022 Spletni bralni klub Sončni žarek Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA november 2022 Kajuhovo leto v Vrtcu Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA november 2022 Kajuhovo leto v Vrtcu Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

MUZEJ sreda, 2. 11., 17.00
Strokovno vodstvo po Muzeju usnjarstva na 
Slovenskem

Muzej usnjarstva na Slovenskem 
Šoštanj, enota Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na Slovenskem 
Šoštanj, enota Muzeja Velenje

PLANINSTVO sobota, 5. 11. Izlet v neznano Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj

SEJEM ponedeljek, 7. 11., 10.00–18.00 Knjižni sejem Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA torek, 8.–29. 11.
Božiček za en dan ali majhna škatla za velik 
nasmeh

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

POTOPIS torek, 8. 11., 18.30
David Vidmar Čeru: Eugenia Schwarzwald in 
Šaleška dolina

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 10. 11., 17.00 Pravljična joga Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

ABONMA četrtek, 16. 11., 19.00 Abonma, Živela KARANTANIJA Kulturni dom Šoštanj Zavod za kulturo Šoštanj

USTVARJALNICA četrtek, 17. 11., 17.00 Četrtkova peta Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 19. 11. Slovenske gorice Slovenske gorice Planinsko društvo Šoštanj

PREDSTAVITEV ponedeljek, 21. 11., 10.00–18.00 Dan splošnih knjižnic Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

POTOPIS torek, 22. 11., 18.30
David Vidmar Čeru: Fürstentum Liechtenstein: 
Spregledani biser Evrope

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PRAVLJICE četrtek, 24. 11., 17.00
Pravljična meditacija za otroke z Janjo in 
medvedkom Tapkom 

Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

MUZEJ četrtek, 24. 11., 18.00 Klepet pod Pustim gradom, gost – Marjan Jakob
Muzej usnjarstva na Slovenskem 
Šoštanj, enota Muzeja Velenje

Muzej usnjarstva na Slovenskem 
Šoštanj, enota Muzeja Velenje

SEJEM sobota, 26. 11., 9.00–13.00 Katarinin sejem Trg svobode Občina Šoštanj

ADVENT nedelja, 27. 11., 16.00 Advent v Šoštanju Glavni trg
Turistično olepševalno društvo 
Šoštanj

Napovednik

31. oktober je od leta 
1992 državni praznik v 

Republiki Sloveniji. 
Prva knjiga v slovenskem 

jeziku in prva omemba 
pojma Slovenec si to 

gotovo zaslužita. 

Želimo vam mirne 
prihajajoče praznike. 

    
  Zavod za 

kulturo Šoštanj
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NAŠA OBČINA

N A Š A  O B Č I N A N A Š A  O B Č I N A

Na osrednji slovesnosti ob občinskem prazniku 
je župan Občine Šoštanj Darko Menih povzel 
najbolj pomembne dogodke zadnjega obdobja. 
Svoj govor, ki je v celoti objavljen na občinski 
spletni strani, je župan zaključil z besedami:

»Iskrene čestitke vsem občinskim nagrajencem. 
Hkrati pa se zahvaljujem predlagateljem, ker vsako 
leto prepoznajo pridno in prostovoljno delo posame-
znikov in skupin v naši občini.
Naj se ob zaključku svojega govora in tudi ob za-
ključku svojega mandata zahvalim sodelavcem, 
svetnikom, društvom v občini, nastopajočim in or-
ganizatorjem ob vsakoletni občinski proslavi, vsem 
občankam in občanom za zaupanje teh 16 let. Opra-
vičujem se, če kdaj nisem imel časa za vas, če sem 
kdaj uporabil kako neprimerno besedo, če nisem 
uspel narediti, kar ste si želeli. Želim vam veliko 
zdravja in da boste srečni in zadovoljni v naši občini 
Šoštanj.
Pisateljica Zofka Kveder je zapisala: »Mislim, da 
imata srce in razum enako pravico, da zdaj ideje 
zdaj čustva prevladajo v naši duši.« To so moje že-
lje novemu občinskemu vodstvu. Hvala.«
Poseben gost na prireditvi je bil Suad Huskić, župan 
Občine Tešanj, partnerske občine Šoštanja, ki je na-
govoril goste, se zahvalil županu Menihu za vabilo 
in poudaril dobro sodelovanje med občinama na več 
področjih. Župana sta si tudi izmenjala simbolna da-
rila.
Osrednja slovesnost ob prazniku je priložnost, ko žu-
pan nagradi najzaslužnejše v preteklem letu. Prizna-
nje Občine Šoštanj za leto 2022 so prejeli: Branimir 
Drev, Jože Sovič in Turistično olepševalno društvo 
Šoštanj. Plaketo Občine Šoštanj za leto 2022 so pre-
jeli: Janko Jan, Pavel Skornšek in Vokalna skupina 
Planike.
Županova priznanja za leto 2022 so prejeli: Alojz 
Hriberšek, Ivan Komprej, Vanja Iva Kretič, Jože 
Melanšek, Ana Rotovnik, Leon Stropnik, Prosto-
voljke Veronike DEOS Centra starejših Zimzelen, 
Skupina Jesensko cvetje in Zoran Kedačič, Jan 

Klobučar ter Dejan Vinčič.
Župan vsako leto nagradi najboljše dijake, letos 
imamo v občini Šoštanj dve zlati maturantki. Zlata 
maturantka splošne mature je Eneja Paradiž, zlata 
maturantka poklicne mature pa Ema Kač. Eneja Pa-
radiž se zaradi študija v tujini slovesnosti ni mogla 
udeležiti.
Program sta povezovala Milojka Komprej in Andrej 
Volk, kulturni program pa so pripravili člani Meša-
nega pevskega zbora Svoboda Šoštanj in Pihalnega 
orkestra Zarja Šoštanj. 

Objavljamo skrajšane obrazložitve vseh nagrajencev:
PRIZNANJA OBČINE ŠOŠTANJ
Branimir Drev
Vseskozi aktivni krajan Raven Branimir Drev je moč-
no sled pustil na področju športa, saj je bil v mlajših 
letih aktiven športnik. Pri ekipi Mušketirji je najprej 
igral, kasneje pa prevzel vlogo trenerja in organi-
zatorja lig v malem nogometu. V tem času je ekipa 
dosegla 121 pokalov. 
Kot trener je prispeval k razvoju športne in delovne 
kulture mladih, saj je bil uspešen trener malega in 
velikega nogometa. Kot igralec je krajše obdobje 
igral v Avstrij in Šmartnem ob Paki, kar 15 let pa za 
ekipo Elkroj Mozirje.
Branimir Drev je bil glavni pobudnik ustanovitve sa-
mostojnega Društva upokojencev Ravne pri Šošta-
nju, kjer med drugim deluje projekt starejši za starej-
še. Ustanovitev društva je izpolnila svoj namen, saj 
že sedmo leto uspešno deluje in združuje starejše. 
Vsa leta društvo dobro vodi Branimir Drev.

Jože Sovič
Od leta 1998 je Jože Sovič član sveta Krajevne skup-
nosti Ravne, že 16 let pa tudi njegov predsednik. V 
tem času je sodeloval pri številnih projektih: 
•	nakup zemlje in izgradnja Rekreacijsko-kulturne-

ga središča REKS Ravne,
•	 javni vodovod v spodnjih in delu zgornjih Raven,
•	kanalizacija v spodnjem in desnem delu Raven,
•	sanacija plazov, mostov in cest po poplavah leta 

2012,
•	pločnik in razsvetljava iz Šoštanja do Raven,
•	nakup parcele za obvoznico mimo doma, razširi-

tev parkirišča in izgradnja igrišča za odbojko pri 
REKS-u,

•	posodobitev številnih cestnih odsekov in 
•	sprotno reševanje tekoče problematike krajanov.

Poleg navedenega je aktivni član Športnega društva 
Ravne, Lovske družine Velunja, Veteranov vojne za 
Slovenijo ter član Rdečega križa Ravne. Povejmo še, 
da je Jože Sovič tudi krvodajalec – kri je daroval že 
56-krat.

Turistično olepševalno društvo Šoštanj
Člani Turistično olepševalnega društva so že od leta 
1902 skrbeli za urejen kraj: sadili so drevored, urejali 
cvetlične grede, skrbeli za urejenost kopaliških kabin 
ob Paki, obnavljali rekreacijske poti in objekte. Po 
njihovi zaslugi je Šoštanj od leta 1953 znan kot kar-
nevalsko mesto. Kvaliteta karnevalov nenehno raste, 
obisk mednarodnega karnevala »Pust šoštanjski« je 
izjemen – tako po številu obiskovalcev kot po zased-
bi domačih in mednarodnih skupin. Od leta 2006 so 

vključeni v Evropsko združenje karnevalskih mest, s 
čimer kraj in občino promovirajo širom po svetu. 
Poleg pusta organizirajo še druge dogodke: advent, 
Miklavž, srečanje objezerskih mest in sodelujejo na 
sejmih, razstavah, smučarskih skokih, prazniku luči …
Leta 2007 so s prostovoljnimi urami obnovili Mor-
novo zijalko, letos pa izvajajo aktivnosti za ponovno 
obnovo tudi s pomočjo evropskih sredstev.
Ob 120. obletnici prejme Turistično olepševalno 
društvo Šoštanj Priznanje Občine Šoštanj.

PLAKETE OBČINE ŠOŠTANJ
Janko Jan
Janka Jana odlikujejo požrtvovalnost, pripadnost, 
delavnost, motiviranost, vztrajnost in odlične organi-
zacijske sposobnosti. Pri 7 letih se je včlanil v PGD 
Gaberke, kjer je sodeloval najprej pri gasilski mladi-
ni, kasneje pa postal gasilec pripravnik in operativni 
gasilec. Z izobraževanji je širil svoje znanje in bil leta 
2018 izvoljen za poveljnika društva. 
Uspešno zaključuje prvi mandat predsednika Sveta 
Krajevne skupnosti Gaberke. Že skoraj 20 let je tudi 
član Pihalnega orkestra Zarja, kjer igra bariton, in je 
eden najbolj aktivnih članov svoje generacije.
Janko Jan vsakokrat priskoči na pomoč, bodisi kot 
gasilec, prvi posredovalec, godbenik ali samo kot 
eden najbolj aktivnih članov mlajše generacije.

Pavel Skornšek
Pavel Skornšek je za svoj kraj – Skorno sodeloval pri 
številnih projektih: bil je predsednik gradbenega od-
bora za širitev in asfaltiranje cestnih odsekov, za ši-
ritev telefonskega omrežja ter član gradbenega od-
bora za vodovod. Je eden glavnih ustanovnih članov 
Turističnega društvo Skorno, ki je v kraju zelo pridno 
in prepoznavno. Bil je blagajnik društva in predsed-
nik njegovega nadzornega odbora. 
Aktiven je na športnem področju – predvsem pri na-
miznem tenisu, prevzel pa je tudi organizacijo poho-
dniške skupine v krajevni skupnosti. V dveh manda-
tih je bil član sveta krajevne skupnosti, en mandat pa 
tudi član Nadzornega odbora Občine Šoštanj. Pavel 
Skornšek ceni poštenost, iskrenost in marljivo delo, 
krasi ga čut do sočloveka in vedno nasmejan obraz.

Vokalna skupina Planike
Pred enajstimi leti so se neizkušene, a z željo po pre-
pevanju, v stari ravenski šoli zbrale članice Vokalne 
skupine Planike. Vsaka posebej je skušala ujeti pravi 
ton in zapeti ubrano z ostalimi. Od prvega nastopa pri 
lipi ob dnevu državnosti so se zvrstili še številni drugi 
na vseh tradicionalnih krajevnih prireditvah. Predsta-
vile so se na nekaj revijah in koncertih, Ravenčani pa 
se spominjajo njihovega koncerta ob peti obletnici 
delovanja in letnega koncerta januarja 2018. Rade 
zapojejo tudi na prireditvah Občine Šoštanj. 
Danes štejejo 10 članic, njihova umetniška vodja je 
Špela Obšteter, šest pevk pa je v zboru od ustano-
vitve. S svojo pesmijo širijo prešerno voljo in na tak 
način zelo dobro predstavljajo občino Šoštanj.

PRIZNANJA ŽUPANA OBČINE ŠOŠTANJ
Alojz Hriberšek
Alojz Hriberšek je bil v štirih mandatih član sveta kra-
jevne skupnosti Bele Vode. Od leta 2018 pa tudi nje-

Osrednja slovesnost 
ob prazniku Občine 
Šoštanj

gov predsednik. V svojem mandatu je veliko prispe-
val k izboljšanju cestne infrastrukture in urejenosti 
svojega domačega kraja. Vrsto let je podpredsednik 
komisije za kmetijstvo in gozdarstvo Občine Šoštanj, 
ves čas pa je aktiven krajan, pripravljen priskočiti na 
pomoč in dela za dobrobit ljudi.

Ivan Komprej
Junija letos je Ivan Komprej že stotič daroval kri. Vse 
skupaj se je začelo z željo po prostem dnevu, da si 
je lahko ogledal tekmo Crvene zvezde v finalu lige 
prvakov pred 31 leti. Po tem prvem odvzemu je hitro 
ugotovil, da bo to počel še naprej in je nato to ži-
vljenjsko tekočino daroval kar stokrat. Za krvodajal-
stvo je navdušil tudi prijatelje in družino.

Vanja Iva Kretič 
Performerko in animatorko lutk Vanjo Ivo Kretič 
poznamo po številnih nastopih, s katerimi popestri 
številne dogodke v Šoštanju in širše. Študirala je na 
Akademiji za gledališče, radio, film in televizijo v Lju-
bljani, kjer je lani prejela akademijsko Prešernovo 
nagrado za magistrsko produkcijo dokumentarno 
literarnega kamišibaja o Karlu Destovniku - Kajuhu. 

Jože Melanšek
Alpinist in naravovarstvenik Jože Melanšek je večino 

svojega življenja posvetil prostovoljnemu delu. Bil 
je član Planinskega društva Šoštanj, ustanovni član 
Šaleškega alpinističnega odseka, od maja 2014 pa 
predsednik Naravovarstvene zveze Smrekovec, ka-
tere namen je zaščita narave Smrekovškega pogor-
ja. Veliko je naredil na osveščanju in promociji, bil 
je koordinator odmevnih Dnevov Smrekovca in kljub 
častitljivim 90 letom ostaja aktiven na tem področju.

Ana Rotovnik
Ana Rotovnik je od leta 2010 članica Mešanega pev-
skega zbora Društva upokojencev Šoštanj, od leta 
2013 pa tudi njegova predsednica. Zbor je prisoten 
na številnih prireditvah v občini Šoštanj, drugod po 
Sloveniji in celo v zamejstvu. Ana je že šest let organi-
zirala Festival petja, glasbe in plesa – Šoštanj, mesto 
svetlobe in petja. V zbor vnaša pozitivno energijo in 
privablja nove pevce in pevke. Z njenim prizadevnim 
delom zbor tudi po dveh težkih letih uspešno deluje. 

Leon Stropnik
Od rane mladosti je Leon Stropnik aktiven član raz-
ličnih društev. Pri šoštanjskih gasilcih je bil vrsto let 
uspešen mentor mlajšim, šest let je bil tudi poveljnik 
društva. Že 12 let je Leon predsednik Območnega 
združenja veteranov vojne za Slovenijo Šoštanj in 
dosegel, da je ta veteranska organizacija ena najbolj 

zglednih v Sloveniji, saj združuje preko 100 članov in 
skrbi, da se spomin na osamosvojitveno vojno ohra-
nja tudi naši občini. 

Jesensko cvetje
Skupino Jesensko cvetje sestavljajo starejših kra-
jani Zavodnja. Druži jih velika ljubezen do prepeva-
nja slovenskih ljudskih pesmi, ki še posebej ubrano 
zazvenijo ob spremljavi citer. Z nastopi so pričeli leta 
2000 z željo ohraniti slovensko ljudsko pesem in jo 
predstaviti širši javnosti. Že 20 let ponosno nastopa-
jo na različnih prireditvah, še posebej v domovih za 
starejše, kjer z njimi zapojejo tudi varovanci. 

Prostovoljke Veronike DEOS Centra starejših Zim-
zelen
Na pobudo župnijskega pastoralnega sveta iz Šošta-
nja se je leta 2011 oblikovala skupina prostovoljk za 
družabništvo stanovalcem doma Zimzelen, ki imajo 
manj obiskov. Poimenovale so se Veronike. Njihov cilj 
je spodbujanje aktivnost pri oskrbovancih doma in 
poleg obiskov stanovalcev vodijo literarni krožek, go-
spodinjsko uro, ročna dela, igranje na harmoniko … 
Za stanovalce Centra Zimzelen so vez z zunanjim 
svetom, dajejo jim toplino nasmeha in prijazno bese-
do. »Je pesem in pravljica za mojo dušo,« je o svoji 
Veroniki povedal eden izmed stanovalcev. Leta 2012 
jim je predsednik države podaril naziv Naj prostovo-
ljec leta.

Dejan Vinčič, Jan Klobučar in Zoran Kedačič
Slovenski odbojkarji nas iz leta v leto razveseljujejo z 
odličnimi rezultati. Izjemno ponosni smo, da so med 
njimi tudi tisti, ki so prve odbojkarske korake začeli 
prav v Šoštanju. S tem dokazujejo, da lahko s trdim 
delom tudi fantje iz majhnega kraja veliko doseže-
jo. Letos je slovenska odbojkarska reprezentanca 
osvojila izjemno 4. mesto na svetovnem prvenstvu in 
s tem še en zgodovinski uspeh. Dejan Vinčič in Jan 
Klobučar sta slovenske barve zastopala na igrišču, 
Zoran Kedačič pa ob njem kot član strokovnega vod-
stva reprezentance. 

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj

Izgradnja državne kolesarske povezave Velenje–Šoštanj–Šmartno ob 
Paki–Mozirje na nekaterih odsekih že poteka. 
Na območju Šoštanja gradbena dela izvaja podjetje Nivig, d. o. o. Sredi 
oktobra so začeli z deli na območju med obema železniškima prehodoma. 
Na tem delu bo treba zgraditi oporni zid, da se bo lahko ob kolesarski 
poti zgradila tudi pešpot. To je bil pogoj Slovenskih železnic, d. o. o., da 
smo lahko pridobili soglasje za gradnjo. Glavnina del bodo potekala v letu 
2023.

Začetek gradnje 
kolesarske povezave skozi 
mesto Šoštanj

V čast si štejem, da je bilo moje devetletno delo predsednice upokojenske-
ga zbora opaženo s strani vodstva DUŠ v taki meri, da so me predlagali za 
prejetje priznanja. Županova priznanja podeljuje župan Občine Šoštanj na 
občinski proslavi. Iskrena zahvala gospodu Zelcerju, gospe Marici Kovač in 
gospe Jožici.
Z zborom sem preživela in še doživljam lepa in ustvarjalna leta, saj smo v tem 
času veliko nastopali doma in tudi v tujini ter bili kar šest let zapored pobu-
dniki in organizatorji festivala Šoštanj mesto svetlobe, petja, glasbe in plesa, 
ki se je odvijal v mesecu maju v tednu ljubiteljske kulture. K sodelovanju nam 
je uspelo vsako leto privabiti do 170 nastopajočih, zato je s pomočjo Občine 
Šoštanj in Zavoda ja kulturo tudi odlično uspel. Žal je epidemija korone pre-

kinila ta lepi običaj. Še vedno upam, da se bo kdo od sodelujočih opogumil in 
nadaljeval to lepo tradicijo.
V našem pevskem zboru so čudoviti pevci – prijatelji, tako da je bilo voditi tak 
homogen kolektiv neizmerno lepo. Vendar se po naravni poti redčimo in zato 
vsako novo pevsko sezono vabimo člane – pevce, ki ljubijo petje, druženje in 
sprostitev v prostem času. Iz svoje izkušnje vem, da se je najtežje odločiti, a 
ko se zboru pridružiš in ko začutiš pripadnost tej lepi skupnosti, se je še težje 
ločiti od nje.
Zatorej vabim v svojem imenu in imenu zbora vse, ki radi pojete in ste prip-
ravljeni enkrat tedensko 2 uri žrtvovati svoj prosti čas, da se nam pridružite. 
Sama pa se še enkrat zahvaljujem za opaženost in županu gospodu Darku 
Menihu za priznanje. 
 Anica Rotovnik

Zahvala in vabilo
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Občina Šoštanj je v sodelovanju z izvajalcem, 
družbo Esotech, d. d., pripravila prireditev ob 
polaganju temeljnega kamna za garažno hišo 
v Šoštanju. Podjetje je bilo izbrano na javnem 
razpisu in bo dela v dobrega pol leta opravilo 
za tri milijone evrov.
Zbrane je najprej nagovoril župan Občine Šoštanj 
Darko Menih, ki se je zahvalil ministru za infra-
strukturo domačinu Bojanu Kumru, saj pod nje-
govim vplivom projekti v naši občini dobivajo nov 
zagon; omenil je ureditev pločnika in avtobusnih 
postajališč v spodnji Lokovici in garažno hišo in 
tudi na nekatere druge projekte, ki se bodo izva-
jali v prihodnje. 
Prebivalce ob gradbišču je župan prosil za razu-
mevanje, saj v času gradnje parkiranje na nekda-
njem makadamskem parkirišču ne bo mogoče, 
poleg tega bo hrup in slabša prehodnost področja 
zagotovo težava – bo pa toliko bolje, ko bodo 
dela zaključena.

Direktor Esotech, d. d., Marko Škoberne je pou-
daril, kako je vesel, da ponovno gradijo v lokal-
nem okolju, kar razume kot nadaljevanje dobrih 
preteklih projektov in sodelovanj z Občino Šo-
štanj. Lokalno okolje je tisto, ki je družbi dalo za-
gon, zaupanje in reference, da se zdaj uveljavljajo 
v mednarodnem prostoru.
Častni gost na prireditvi je bil minister za infra-
strukturo mag. Bojan Kumer. Povedal je, da se 

z veseljem vrača v domači kraj in poudaril pomen 
tako velikega projekta za Šoštanj. Zadovoljen je, 
da projekt sledi državnim smernicam zelenega 
prehoda v brezogljično družbo, ki jo bomo morali 
doseči do leta 2050.
Prireditev je vodila mag. Milojka B. Komprej, za 
kulturni program so poskrbeli naši vedno dobri 
klasiki: Mešani pevski zbor Svoboda in Pihalni or-
kester Zarja.

Položili temeljni 
kamen za Garažno 
hišo Šoštanj

V novembrski številki revije List, ki izide tik pred volitvami, bomo objavili propagandni material list, ki bodo na lokalnih volitvah 2022 v občini Šoštanj kandidirale za 
člane občinskega sveta.

- Vsaka lista ima v Listu brezplačno na voljo 1/4 strani, večji obseg se zaračuna po ceniku v prilogi.
- Propagandni material pošljite v formatu jpg ali pdf, da ne pride do težav pri grafičnem postavljanju strani.

- Materiale z veljavnimi zaporednimi številkami liste pošljite na naslov list.revija@gmail.com najkasneje do ponedeljka, 14. 11., do 12.00.

Propagandni material, ki bo prispel po roku oddaje, zaradi časovne stiske tiskanja Lista žal ne bo mogel biti objavljen. Za morebitna vprašanja smo dosegljivi po 
elektronski pošti list.revija@gmail.com.

S spoštovanjem  uredništvo revije List

V novembrski številki revije List, ki izide tik pred volitvami, bomo objavili propagandni material županov, ki bodo v občini Šoštanj kandidirali na lokalnih volitvah 2022.

- Vsak županski kandidat ima v Listu brezplačno na voljo 1/2 strani, večji obseg se zaračuna po ceniku v prilogi.
- Propagandni material pošljite v formatu jpg ali pdf, da ne pride do težav pri grafičnem postavljanju strani.

- Materiale z veljavnimi zaporednimi številkami županskih kandidatov pošljite na naslov list.revija@gmail.com najkasneje do ponedeljka, 14. 11., do 12.00.

Propagandni material, ki bo prispel po roku oddaje, zaradi časovne stiske tiskanja Lista žal ne bo mogel biti objavljen. Za morebitna vprašanja smo dosegljivi po 
elektronski pošti list.revija@gmail.com.

S spoštovanjem  uredništvo revije List

POZIV KANDIDATOM ZA ČLANE OBČINSKEGA SVETA NA LOKALNIH VOLITVAH 2022 V 
OBČINI ŠOŠTANJ (LISTAM) ZA OBJAVO PROPAGANDNEGA MATERIALA V REVIJI LIST 

POZIV ŽUPANSKIM KANDIDATOM NA LOKALNIH VOLITVAH 2022 V OBČINI ŠOŠTANJ ZA 
OBJAVO PROPAGANDNEGA MATERIALA V REVIJI LIST 

VILA MAYER

ŠoŠtanj, 25. 10. 2022

ŠoŠtanj, 25. 10. 2022

Foto arhiv Občine Šoštanj

N A Š A  O B Č I N A N A Š A  O B Č I N A ,  v I l A  m A y e r

Občina Šoštanj, Trg svobode 12, 3325 Šoštanj  na podlagi 10. člena  in 12. člena Pravilnika o nagradah za izjemne dosežke in uspehe študentov (Uradni list 
Občine Šoštanj št. 6/2015, 7/2015, 8/2015, 4/2016, 3/2020) (v nadaljevanju pravilnika) objavlja

POPRAVEK JAVNEGA RAZPISA

ZA DODELITEV NAGRAD 

ZA IZJEMNE DOSEŽKE IN USPEHE ŠTUDENTOV
V skladu z besedilom IV. točke Javnega razpisa Občine Šoštanj za dodelitev nagrad za izjemne dosežke in uspehe študentov v letu 2022, objavljenega v 

lokalnem časopisu List in spletni strani Občine Šoštanj, po katerem lahko Občina Šoštanj morebitne spremembe in dopolnitve razpisa objavi kot popravek 
na spletni strani Občine Šoštanj pred zaključkom razpisa, objavljamo naslednji  p o p r a v e k  označenega javnega razpisa:

V poglavju IV. PRIJAVA NA RAZPIS IN ROK ZA ODDAJO VLOG označenega javnega razpisa se odpravi napaka pri roku za vlogo, oddano osebno v sprejemno 
pisarno Občine Šoštanj tako, da rok za vlogo, oddano osebno v sprejemno pisarno Občine  Šoštanj    v  e  l  j  a    p o p r a v l j e n o   do

četrtka, 3. novembra 2022, do 16.00.

številka:  603-0004/2022                                                                    OBČINA ŠOŠTANJ
datum:  24. 10. 2022                                                              komisija za dodelitev nagrad za izjemne dosežke in uspehe študentov

NOVO: V Vili Mayer smo pripravili darilno vsto-
pnico, ki jo lahko poklonite otroku ali vsej dru-
žini ob različnih prazničnih dogodkih.

S tem podarite edinstveno, nepozabno in 
prisrčno doživetje: individualni obisk vile z 
interaktivnim vodenjem ter možnostjo, da si 
družina na svoje majice za spomin natisne še 
poljuben motiv. Trajanje obiska: 1 ura + prosta 
igra na podstrešju

Informacije: 
vila.mayer@sostanj.si, 03 898 44 27

Vljudno vabljeni.

družinska urica v očarljivi 
Vili Mayer

igrivo, zanimivo, pa tudi poučno
za otroke v družbi odraslih

individualni družinski obisk vile z interaktivnim vodenjem

vodena individualna urica za družino 
(dva odrasla, do štirje otroci) in sitotisk
cena: 25 €
vsak torek po predhodni najavi:
vila.mayer@sostanj.si, 03 898 44 27

o obiščite lepo obnovljeno vilo v Šoštanju
o prisluhnite zgodbi o družini Mayer, ki je včasih tu živela
o občudujte najlepši prostor v vili s poslikanim stropom 
        in lesketajočim se lestencem
o oglejte si najzanimivejše predmete v starih zbirkah
o na čarobnem podstrešju se poigrajte z igračami iz starih časov
 potiskajte si svoje majice s poljubnim motivom
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Na pomoč! tatjana LihteneKer

Preteklo leto 2021 smo gasilci iz Topolšice pra-
znovali častitljivih 90 let obstoja in delovanja 
društva. Prostovoljno gasilsko društvo Topolši-
ca je bilo ustanovljeno konec novembra 1931.
Zaradi razmer, ki so nastale ob bolezni COVID, 
svečane prireditve nismo mogli pripraviti v letu 
2021. Končno so se razmere uredile in smo lahko 
prireditev pripravili v letošnjem letu. Svečanost ob 
90. obletnici našega društva, ob 30-letnici podpi-
sa prijateljstva z gasilci iz PGD Podkoren in prev-
zem novega vozila GVM-1 in opreme smo izvedli 
17. septembra 2022.
Priprave za prireditev so se pričele mesec prej. 
Počistili smo gasilski dom in okolico, opravili ra-
zna vzdrževalna dela in vse potrebno za sveča-
nost. Ob tej priložnosti smo pripravili tudi bilten 
našega društva.
Čeprav smo upali, da nam bo vreme naklonjeno 
in bomo svečanost lahko pripravili pred gasilskim 
domom, je slabo vreme vztrajalo ves teden pred 
prireditvijo. Kljub temu smo postavili mlaj, pripra-
vili prireditveni oder in garažne prostore za goste, 
botre in ostale obiskovalce. Dan pred prireditvijo 
smo se odločili, da bo svečana seja potekala v 
dvorani gasilskega doma, prevzem vozila in opre-
me pa zunaj. 
Kljub hladnemu vremenu se je svečanosti udeleži-
lo veliko povabljenih gasilcev iz društev naše zve-
ze in ostalih prijateljskih društev. Veliko je bilo tudi 
botrov, ki so s svojimi prispevki pomagali pri na-
kupu novega vozila, in vabljenih gostov ter pred-
stavnikov. Med njimi je bil župan Občine Šoštanj 
g. Darko Menih, podpredsednik GZ Slovenije 
tov. Jože Derling, predsednik GZ Šaleške doline 
in poveljnik SAŠA regije tov. Boris Lambizer, po-
veljnik GZ Šaleške doline tov. Aleksander Osetič, 
poveljnik Gasilskega poveljstva občine Šoštanj 
tov. Boris Goličnik, predsednica KS Topolšica in 
TD Podeželje Topolšica ga. Petra Lipičnik in os-
tali predstavniki društev. Kar nekaj povabljenih 
gostov se je zaradi drugih obveznosti opravičilo.
Svečana seja se je pričela z nastopom Pihalne 
godbe Zarja iz Šoštanja. Po pozdravu in dobrodo-
šlici vseh prisotnih je bila na kratko predstavljena 
zgodovina našega društva ter dogodki, ki so zaz-

namovali zadnjih 10 let. Sledil je nastop naše mla-
dinke Tiare Štakne, ki je zaigrala na Oboo, sledili 
pa so pozdravni nagovori. Župan Občine Šoštanj, 
ki je bil hkrati tudi slavnostni govornik, je pove-
dal na kratko o sodelovanju z Občino in gasilci, o 
planu nabav, ki je bil sprejet za vsa 4 društva v ob-
čini, o nakupu gasilskih vozil in zaščitne opreme. 
Predvsem pa pohvala, da lepo skrbimo za mladino 
in imajo že sedaj pripadnost društvu. Čestital je 
ob visokem jubileju z željo na tako dobro sode-
lovanje še naprej, ker le tako ostanemo prijatelji. 
Zahvalil se je tudi vsem članom, ki so pomagali na 
Krasu, in za vso pomoč, ki jo gasilci nudijo. Podo-
ba gasilskega društva je prostovoljstvo, predanost 
in požrtvovalnost. 90 let gasilstva dokazuje, da v 
društvu dobro delamo in da to ni praznik samo za 
Prostovoljno gasilsko društvo, ampak praznik kra-
ja in občine.
Podpredsednik GZ Slovenije, ki je tudi bil slav-
nostni govornik, je povedal, … da mu je v čast, da 
lahko takšno svečanost pozdravi v imenu krovne 
organizacije – Gasilske zveze Slovenije. Praznu-
jete častitljivo obletnico. Jubilej pomeni 90 let 
humanega, ustvarjalnega in plemenitega dela. 
Vedno in v vsakem trenutku ste pripravljeni »na 
pomoč«. Še vedno v 1. vrsti sodelujete na požarih, 
poleg tega pa opravljate še veliko drugih nalog 
na področju zaščite in reševanja in pomembnih 
nalog, predvsem delo z mladimi, članicami in sta-
rejšimi gasilci. Za vse opravljeno delo je iskreno 
čestital z željo, da še naprej uspešno vodimo naše 
delo. Zaključil je z besedami: »Lahko ste ponosni, 
da ste del slovenske gasilske organizacije.«
»Obletnice so zato, da se ozremo nazaj na naše 
delo v preteklosti in delo sedaj,« pove poveljnik 
GZ Šaleške doline tov. Aleksander Osetič. »Ob vi-
sokem jubileju iskrene čestitke z željo, da še nap-
rej korektno in odgovorno, predvsem pa varno 
opravljate vaše poslanstvo.«
Tudi poveljnik GOPŠ tov. Boris Goličnik je iskreno 
čestital ob humanem in prostovoljnem delu topol-
škim gasilcem, županu g. Darku Menihu in Občini 
Šoštanj. Povedal je, »… da je vedno hvaležen za 
dobro sodelovanje. Druži nas dobro prijateljstvo.« 

Zaključil je z zahvalo za ves trud in opravljeno 
delo v preteklosti z željo, da ohranimo še naprej 
veliko mero odgovornosti in krepimo skupno pri-
jateljstvo in poslanstvo.
V imenu vseh Prostovoljnih gasilskih društev v GZ 
Šaleške doline je iskreno čestital in se zahvalil za 
vso opravljeno delo, za pomoč človeku v nesre-
či kot tudi opravljeno delo v organih GZ Šaleške 
doline tov. Boris Lambizer, predsednik GZ Šaleške 
doline ter regijski poveljnik SAŠA regije. »Mnogo 
zavesti, discipline, odpovedi požrtvovalnosti in 
hrabrosti zahteva naša prostovoljna organizacija. 
V vseh letih obstoja društva se je marsikaj spre-
menilo, niso pa se spremenile osnove gasilstva, 
ki temelji na prostovoljstvu, osnovno poslanstvo 
pa je še vedno pomoč soljudem. Biti gasilec v 
današnjem času pomeni veliko odgovornost, še 
posebno na operativnem področju, veliko obve-
zo, pogosta odrekanja in izpostavljanja življenja 
za reševanje drugih.« V  imenu vseh društev sta 
skupaj s poveljnikom GZ Šaleške doline podelila 
darilni bon.
Predsednik društva tov. Darko Stropnik je po-
zdravil vse prisotne ter v svojem govoru pove-
dal: »Všeč mi je, da smo se danes skupaj zbrali 
ob našem visokem jubileju 90 let, ki pa ga ne bi 
bilo, če ne bi bilo že davnega leta 1931 pobudni-
kov in ustanoviteljev našega gasilskega društva. 
Skupaj smo preživeli veliko lepih trenutkov, se 
udeleževali raznih jubilejev, praznovanj in tudi 
tekmovanj, prirejali piknike in izlete. Žal pa so 
prišli tudi grenki trenutki, ko smo se morali pos-
loviti od naših preminulih gasilk in gasilcev. V 90. 
letih smo Topolški gasilci naredili veliko. Skozi vsa 
leta in generacije smo marljivo delali, skrbeli za 
naš gasilski dom, vozila in opremo, ki jo potrebu-
jemo za pomoč krajanom ob nesrečah. Ves trud, 
ki smo ga vložili skozi vsa leta, se vidi tudi sedaj. 
Imamo nove prostore, v katerih smo zadnjih 10 
let, imamo sodobno opremo in vozni park. Danes 
pa imamo to čast, da prevzamemo novo vozilo za 
prevoz moštva in opremo. Vse to nam je uspelo s 
pomočjo vaših donacij. Zato bi se iskreno rad za-
hvalil vsem donatorjem in seveda Občini Šoštanj, 

Svečana prireditev 
PGD Topolšica – 90. 
obletnica društva, 
30 let prijateljstva s 
PGD Podkoren, 
prevzem novega 
vozila in opreme

Foto arhiv društva

ki ima posluh za naše potrebe in želje.« Zaključil 
je z upanjem, da bomo imeli mi in naše naslednje 
generacije čast pisati to knjigo gasilstva še dolgo.
Čestitkam za visok jubilej in dobro sodelovanje za 
naprej so se pridružili še ostali predstavniki prija-
teljskih prostovoljnih gasilskih društev, predsedni-
ca KS Topolšica in TD Podeželje ter predstavnik 
borcev g. Branko Sevčnikar.
Sledila je podelitev zahval in biltenov gostom in 
botrom. Podelili so jih naši najmlajši gasilci. Pla-
keto smo še izročili prijateljskemu društvu PGD 
Podkoren, za dobro sodelovanje in prijateljstvo 
– 30 let. Županu Občine Šoštanj g. Darku Menihu 
pa kipec Florjana v zahvalo za ves trud, posluh in 
sodelovanje z njim in občinsko upravo.
Na koncu svečane seje je naša članica Urška Za-
gar s torto za 90 let presenetila predsednika in 
poveljnika društva.
Po svečani seji je pred gasilskim domom sledil še 
prevzem in blagoslov novega gasilskega vozila 
za prevoz moštva – GVM-1 ter opreme – Motorne 
brizgalne in prikolice za trodelni napad. Ob zvokih 
koračnice godbe Zarja so se praporščaki in uni-
formirani gasilci postavili v postroj. Po svečanem 
govoru g. Darka Meniha, župana Občine Šoštanj, 
in podpredsednika GZ Slovenije tov. Jožeta Der-
linga je sledil prevzem novega gasilskega vozila 
GVM-1. G. župan je ključe vozila predal poveljniku 
društva, tov. Francu Hriberšeku, ki jih je predal 
novemu skrbniku vozila tov. Simonu Arausu. Po 
obljubi Simona, da bo vestno in vzorno skrbel za 
vozilo, je sledil blagoslov vozila. Naddekan Župnij-
ske cerkve Šoštanj g. Jože Pribožič je blagoslovil 
novo vozilo in opremo – motorno brizgalno in pri-
kolico. Sledil je še prevzem nove motorne brizgal-
ne, zanjo bo vzorno skrbel glavni orodjar v društvu 
Marko Araus.
Po uradnem delu je sledila pogostitev gostov, 
botrov in ostalih prisotnih.
Ob koncu naj naštejemo še nekaj dogodkov, ki so 
zaznamovali to leto. V mesecu maju nas je s svo-
jim obiskom počastil predsednik Republike Slove-
nije g. Borut Pahor. Zahvalil se nam je za humano, 
prostovoljno in plemenito delo, ki ga opravljamo, 
ter nam zaželel čim manj intervencij. Že 3. leto 
sodelujemo v dobrodelni akciji Deželak junak. 
Tudi letos smo pripravili sprejem pred gasilskim 
domom Topolšica in skupaj s krajani prispevali del 
sredstev, ki so jih namenili otrokom, da so lahko 
odšli na morje.

Ob koncu se iskreno zahvaljujemo za pomoč na-
šim gasilcem, KS Topolšica, Bolnišnici Topolšica 
in vsem, ki so na kakršenkoli način pomagali, da 
smo uspešno izpeljali svečanost, ter vsem kraja-
nom našega požarnega rajona, Občini Šoštanj in 
podjetjem, ki so prispevali za nakup novega gasil-
skega vozila GVM-1. 

Naše poslanstvo je pomoč človeku v nesreči in 
zato nas druži misel:
VSAK DAN IN VSAKO NOČ SMO TU ZA VAS, DA 
PRIHITIMO NA POMOČ!

Foto arhiv društva

Foto arhiv društva

Foto arhiv društva Foto arhiv društva Foto arhiv društva

N A  p O m O Č ! N A  p O m O Č !
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Nekaterim je gasilstvo in služenje družbi način 
življenja. Eden takih je gotovo poveljnik PGD 
Topolšica Franc Hriberšek. Kar nekajkrat sem 
prisostvovala občnim zborom PGD Topolšica 
in vedno mi je pri pogovoru dajal vtis umirjene 
zanesljivosti. Njegova poročila so bila tehtna, 
njegovi odgovori kratki in jedrnati. Tako ne-
kako zveni tudi tale intervju, v katerem sem 
želela približati razmišljanje in delo gasilca, 
hkrati pa so topolški gasilci pred kratkim pra-
znovali. Pa še oktober, mesec požarne varnosti 
je. Franc Hriberšek, poveljnik, mož, tovariš, 
človek dobrega srca. Gasilec. 

Mesec oktober je mesec požarne varnosti. 
Vaše društvo pa je v septembru praznovalo 
lepo okroglo obletnico. Katero?
Praznovali smo 90. obletnico delovanja PGD 
Topolšica. V bistvu 91. obletnico, saj je bilo lani 
praznovanje onemogočeno. V okviru praznovanja 
smo pripravili svečano sejo, prevzeli novo gasil-
sko vozilo GVM-1, MB 8/8 s prikolico za opremo. 
Hkrati pa smo praznovali 30. obletnico pobrate-
nja s PGD Podkoren.

Verjetno ste se pozanimali o zgodovini društva. 
Jo lahko na kratko predstavite?
90 let delovanja društva je na kratko težko opisa-
ti. Ustanovni občni zbor je bil 29. 11. 1931, v takra-
tni gostilni Zager. Pobuda o ustanovitvi je prišla 
od zobozdravnika dr. Koruna, ki so se mu pridru-

žili Ferdo Delopst in prijatelji. Društvo je bilo re-
gistrirano pri upravi Dravske Banovine, delovalo 
pa je v okviru Jugoslovanske gasilske zveze Lju-
bljana. Društvo si je takrat od šoštanjskih gasilcev 
izposodilo nekaj opreme – cevi, ročnik in ročno 
brizgalno, kar je kasneje odkupilo. Po številnih 
dobrodelnih akcijah in darovanju zemlje Franca 
Mazeja in Marije Kotnik je društvo leta 1933 do-
bilo lasten gasilski dom. V času 2. svetovne vojne 
pa vse do leta 1948 je v društvu delovala samo 
operativa.
Skozi vsa leta je društvo skrbelo za objekt in 
dograjevalo dom s prizidki. S tem je pridobilo na 
prostoru, prav tako se je kupovala nova oprema, 
opremljal se je avto park. Vršila so se redna iz-
obraževanja članov, člani od najmlajših do vete-
ranov so bili zastopani na tekmovanjih, prijetna 
so tudi razna druženja. Za društvo skoraj nujna je 
bila selitev v nov dom ob 80. obletnici, posodo-
bitve trenutnega voznega parka, razne tehnične 
opreme in zaščitne opreme za operativo. Toliko 
res na kratko. 

So bili v zgodovini društva omenjeni kakšni ga-
silci, ki so pustili poseben pečat?
Verjetno jih je več. Med njimi sta predsednik 
Franc Mazej in poveljnik Jože Zager.

Je bilo katero obdobje posebej težko ali pose-
bej uspešno.
Težko obdobje je bilo med 2. svetovno vojno in 
po njej; posebej uspešno pa obdobje gradnje in 
selitve v nov gasilski dom in s tem pridobitev nove 
opreme in vozila.

Osredotočiva se na današnji čas. Koliko članic 
in članov je v društvu?
Društvo šteje 221 članov, od tega je 51 otrok.

Koliko je operativcev in kako uspešno se uspo-
sabljate?
Operativcev je 42. Tudi jaz sem med njimi, uspo-
sabljamo se na nivoju GZ ŠD in GZS v centru za 
izobraževanje Ig, Pekre in Sežana.

Kakšen je avto park društva in kakšna oprema, 
koliko česa, zakaj je kaj potrebno?
Imamo 4 vozila: GVV2 – večje gasilsko vozilo z 
vodo in opremo; prvo napadalno vozilo za posad-
ko 7 članov in 1000 litri vode ter opremo za večino 
intervencij. AC 16/70 – avto cisterna s 7000 litri 
vode za gašenje, prevoze požarne in pitne vode 
in za razna čiščenja. GVGP-1 – gasilsko vozilo za 
gozdne požare s kapaciteto 360 litrov vode, za 
gašenje začetnih gozdnih požarov in GVM-1 – ga-
silsko vozilo za prevoz moštva na intervencije, 
usposabljanja in vaje.

Kako bi rekli, za kakšen požar ali naravno ne-
srečo ste usposobljeni, da jo rešite v okviru 
vašega društva?
Usposobljeni smo za vse požare in naravne nes-
reče, v preteklosti smo že gasili velike gozdne 
požare pod Slemenom. Ravno tako smo usposo-
bljeni za reševanje v primeru poplav, žledoloma 
in vetroloma. Sodelujemo  tudi z ostalimi društvi 
in si pomagamo.

Ste iz Topolšice. Koliko se je spremenil vaš kraj, 
odkar se ga zavedate? Mislim, tudi v smislu 
varnosti, ne samo požarne.
Sem iz Topolšice. Spremenilo se je kar veliko stva-
ri. Povečal se je hotelski kompleks, zgradil se je 
dom za starejše Zimzelen, razširile so se kmetije, 
imamo nov gasilski dom in dom krajanov. Uredile 
so se pešpoti, kolesarske poti. In tudi kar se tiče 
požarne varnosti, je usposobljenost in opremlje-
nost članstva večja.

Če bi zagorelo na primer v Centru za starejše, 
ste usposobljeni za gašenje?
Smo usposobljeni. Imeli smo vaje v Centru sta-
rejših in tudi intervencijo – poplave zaradi vodne 
inštalacije.

Upravni odbor, kdo ga je sestavljal ob tej 
okrogli obletnici in kako pogosto se sestajate?
Upravni odbor šteje 13 članov. Predsednik Darko 
Stropnik, podpredsednik Gorazd Starič, tajnik Ta-
tjana Lihteneker, blagajnik Teja Sotler, ekonom 
Rok Jelenko, referent za veterane Stanko Zager 
st., referent za mladino Dejan Podvratnik, refe-
rent za žene Ivanka Godec, predsednik častnega 
razsodišča Anton Perovec, poveljnik Franc Hri-
beršek, namestnik poveljnika Jože Zagar, podpo-
veljnik Slavko Štakne in gospodar društva Janko 
Ovčjak. Sestajamo se vsak mesec.
Ste na svečanosti koga posebno nagradili ali mu 
izročili kakšno posebno priznanje?
Županu Občine Šoštanj g. Darku Menihu smo 
podelili kipec Florjana – za ves trud, dobro sode-

Pomoč sočloveku
Poveljnik PGD Topolšica Franc 
Hriberšek

intervju
MiLojKa B. KoMprej

Foto osebni arhiv

lovanje in posluh. Prav tako tudi plaketo ob 30. 
obletnici podpisa pobratenja z gasilci PGD Pod-
koren.

Kaj pa vaje, mentorji?
Vaje potekajo neprestano, razen v času covida 
jih je bilo manj. Za mentorje lahko rečem, da zelo 
dobro opravljajo svoje delo.

Koliko mentorjev je?
8 mentorjev + pomočniki (za mladino in člane).

Glede na to, da smo v drugi polovici leta, ste že 
potegnili črto in kako ocenjujete leto?
Črta se vleče skozi vso leto do konca leta, ko 
lahko ocenimo, kaj smo dobro naredili in kaj sla-
bo. Glede na to, da smo v društvo pripeljali novo 
vozilo, sodelovali v dobrodelni akciji, uspešno 

sodelovali na intervencijah in veliki intervenciji 
KRAS 2022, izpeljali svečanost, se udeležili vaj 
in tekmovanj, lahko rečem, da smo zelo uspešni.

Kakšno je sodelovanje z ostalimi tremi društvi 
v občini?
Dobro, rekel bi zelo dobro in prijateljsko.
Vem, da je to bolj delo predsednika, a verjetno 
ste bili zelo vpeti v priprave na praznovanje?
Seveda smo delali, organizirali, pripravljali ves ta 
čas; bilo je kar nekaj odrekanj v zasebnem živ-
ljenju.

Ste ob tem izvedli kakšno vajo ali dejanje v 
kraju?
V tednu priprav smo se udeležili meddruštvene 
vaje, ki jo je organiziralo PGD Šoštanj – mesto na 
kmetiji Arzenšek.

Ste izdali bilten ali glasilo? 
Bilten.

Že dolgo ste gasilec. Kako dolgo?
Da, minilo je že 30 operativnih let.

Ne bom vas vprašala, kaj vas je navdušilo, am-
pak zaradi česa vztrajate?
Vztrajam zaradi tega, da lahko nekomu, ki rabi 
pomoč v nesreči, nudim pomoč. Največ pomeni 
to, da si nekomu pomagal in ti je hvaležen za ves 
tvoj trud.

Kakšna je vaša usposobljenost?
Sem gasilski častnik II. stopnje, imam dovoljenje 
in izpit C in E kategorije, sem strojnik, sodnik ga-
silsko-športnih disciplin, prvi posredovalec. Opra-
vil sem tečaj za vodenje večjih intervencij in za 
varno delo s helikopterjem.

Čestitam. Katere funkcije ste opravljali v va-
šem društvu, ali ste ves čas »topolški gasilec«?
Funkcije, ki sem jih opravljal v društvo, so: zapi-
snikar poveljnika, pomočnik poveljnika za tekmo-
vanja, pomočnik poveljnika za vozila, podpovelj-
nik, sedaj sem že kar nekaj let poveljnik.

Verjetno sodelujete tudi z društvi po Sloveniji? 
Ste tudi pobrateni s katerimi?
Seveda. Sodelujemo z vsemi društvi v občini 
in naši zvezi, s PGD Črna na Koroškem, PGD 
Podgorje, PGD Hajdoše, PGD Veržej, PGD Med-
vedje Brdo, pobrateni pa smo že 31 let s PGD 
Podkoren.

Imate tudi kakšne zadolžitve na GZ Šaleške do-
line ali širše?
Sem član Poveljstva GZ ŠD.

Za kaj bi se še želeli usposobiti?
Trenutno nisem razmišljal o usposabljanju, preveč 
sem zaposlen s trenutnimi nalogami. Je pa še čas 
v prihodnosti.

Glede na dolgoletne izkušnje in operativo, ali 
ste vi doživeli kakšen izreden dogodek?
Veliko je bilo dogodkov. Med njimi tudi selitev 
v nov gasilski dom. Izreden dogodek je bil tudi 
žledolom. Posebna je bila tudi intervencija, med 
katero je smreka padla na naše gasilsko vozilo. 
Posledično smo zato ostali živi.

Ste letos tudi na osebnem področju zabeležili 
kaj posebnega?
Česa večjega nisem dosegel, sem pa bil vesel le-
tnega dopusta, na katerem sem res užival.

Vaša družina/žena je precej vpeta v gasilstvo. 
Ste jo vi navdušili?
Mogoče sem jo. Je tajnica v društvu (Tatjana Lih-
tineker op. MBK)

Misel, ki vas vodi po poti prostovoljstva?
Poslanstvo. Pomoč sočloveku v nesreči in prija-
teljstvo. 

Čestitam k lepemu jubileju in želim čim manj 
nesreč.
Hvala.

Foto osebni arhiv
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nAŠA DRUŠTVA

V nedeljo, 9. 10. 2022, je društvo Vulkan po 
dveh letih premora spet organiziralo veselo 
kožuhanje. Tokrat smo ličkali na Ojsteršekovi 
kmetiji v Belih Vodah. 
Kožuhanje ali ličkanje je star običaj, ki je kme-
tom v preteklosti malce popestril premagova-
nje težkega dela in borbe za vsakdanji kruh. 
Zabaven večer, ko se je spustil mrak in je bilo 
delo na kmetijah narejeno, se je še kako prile-
gel. To je bil praznik za družino in celotno vas. 
V Belih Vodah smo člani društva Vulkan pred 
leti obudili ta stari običaj. Vsako leto znova se 
tega zabavnega dogodka veselimo in se ga radi 
udeležimo. Že 21. septembra so naši člani pri-
dno potrgali zrele koruzne storže in nabral se 
je velik kup koruze. V nedeljo proti 17. uri so se 
ličkarji začeli zbirati pri Ojsteršeku. Zbrala se je 
prav pisana druščina, 35 članov, od najstarejših 
do najmlajših. Članice društva so spekle doma-

če slano in sladko pecivo. Poleg tega je bilo na 
voljo tudi več vrst domačega jabolčnika, pekel 
se je kostanj. Ob veselem klepetu nam je šlo 
delo dobro od rok. Velik kup koruze se je hitro 
manjšal. Del koruznih storžev so moški obešali 
v bližnji skedenj, kjer se bodo sušili. Lep stari 
okras kmečkega poslopja, ki ga je moč videti le 
še redkokje. Po opravljenem delu je sledil za-

bavni program. Nika nam je zaigrala nekaj viž na 
harmoniko. Podoživeli smo življenje in delo na 
vasi kot nekoč in se pri tem zelo zabavali. Gos-
podarju Matjažu se najlepše zahvaljujemo za 
njihovo gostoljubje. Prav radi pridemo kožuhat 
tudi prihodnje leto.

V soboto, 8. oktobra 2022, ob prazniku Ob-
čine Šoštanj in 100-letnici rojstva Karla De-
stovnika - Kajuha sta Društvo Vulkan in KS 
Bele Vode organizirala tradicionalni pohod 
po obrobju Belih Vod. 
Ni bilo težko vstati iz tople postelje, saj se nam 
je obetal krasen jesenski dan. Ob 8. uri smo se 
zbrali pri gostilni Grebenšek. Bilo nas je kar 33 
pohodnikov. Vsak udeleženec je dobil sedaj že 
kar tradicionalno darilo ob jesenskem pohodu 
– nogavice društva Vulkan. Po kratkem jutra-
njem pozdravu smo počasi napolnili nahrbtni-
ke z »gorivom« in pripravljeni smo bili na lep 
pohod. Po dokaj strmi gozdni cesti smo krenili 
mimo Onata proti vrhu Loma. Na razglednih 
mestih smo si vzeli malo počitka in opazovali 
lepe razglede na domačije v Belih Vodah. Raz-

gled na Šoštanj z okolico je bil čudovit. Po uri 
in pol hoda smo prispeli na naš prvi cilj – vrh 
Loma. Vpisali smo se v vpisno knjigo, se foto-
grafirali in pot nadaljevali do kmetije Raus. Tu 
so nas gospodarji prijazno sprejeli in nas po-
gostili s kratkim okrepčilom, da se ne bi prehla-
dili. Pot smo nadaljevali do kmetije Žlebnik. 
Malo smo posedeli v Kajuhovi spominski sobi 
in obudili spomin nanj. Od tod smo se po pla-
ninski poti spustili do ceste in pot zaključili pri 
gostilni Grebenšek. Tam nas je čakal vroč go-

laž, ki nam ga je priskrbela KS Bele Vode. Za 
pot smo potrebovali slabe štiri ure, ki pa so bile 
prav zabavne in so minile, kot bi trenil. Najlep-
še se zahvaljujemo vsem, ki so nas ob poti tako 
lepo sprejeli in nas prijazno pogostili. Nekateri 
smo bili bolj, drugi manj utrujeni, vsi pa smo bili 
veseli, da smo naredili nekaj koristnega zase. S 
prijetnimi občutki in lastnim zadovoljstvom smo 
se razšli z željo, da se kmalu zopet vidimo. 

Veselo kožuhanje 
v Belih Vodah 

Tradicionalni 
pohod po 
obrobju Belih 
Vod ob prazniku 
Občine Šoštanj in 
100-letnici rojstva 
Karla Destovnika - 
Kajuha

BarBara peterneL

BarBara peterneL
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17. oktobra je bila pod kozolcem Kulturnice 
razstava gob, ki je potekala pod strokovnim 
vodenjem Gobarskega društva Marauh iz Ve-
lenja. 
Na ogled je bila zbirka okoli 60 različnih vrst 
gob. Razstavo sta predstavila predstavnika go-
barskega društva Marauh. Po predstavitvi je le-
tos malo več zanimanja vzela užitna aromatična 
goba, ki ji pravijo kozji parkelj, kozjerogi mesna-
tovec ali možek. Mesnata goba temnejše rjave 
barve ni ravno pogosta, po izgledu pa je podob-
na kozjemu parklju. Kulinariki jo obožujejo zara-
di okusa po lešnikih in je pogosto dodatek tudi 
v golažih. S pripravo užitnega dela gobe je malo 
več dela, saj je treba luskasto kožico in trose 

odstraniti, bed pa je neužiten. Druga zanimiva 
goba je bila v Gaberkah že razstavljena pred 
leti, in sicer veliki lovkar, lovkasta mrežnica. Ne-
užitna goba ima sprava obliko bele želatinaste 
krogle. Med dozorevanjem požene debel bed, 
ki se v končni fazi razpre s 6–8 rdečimi izrastki 
dolžine do 12 cm, podobnim lovkam hobotnice. 
Gobe se po navadi na veliko izognemo, saj zna-
čilno zaudarja po mrhovini. Je tujerodna invaziv-
ka, ki izvira iz Avstralije. Mlada želatinasta goba 
še ne zaudarja, niti nima vonja. Na razstavi pred 
leti je bil razstavljen odrasel primerek, ki ga je 
determinator zaradi močnega vonja raje shranil 
v steklen kozarec. Po končani predstavitvi gob 
je sledil družabni del ob luščenju pečenega 
kostanja in pitju sladkega mošta. 

Kulturnica Gaberke je konec avgusta pod Ko-
zolcem gostila ljubiteljsko gledališko skupino 
Kulturnega društva Šmiklavž s komedijo Kri-

vica boli, originalno avtorja Toneta Partljiča, v 
priredbi pa Blaža Hriberška. 
Izkušeni igralci iz KD Šmiklavž so v Gaberkah že 
stari znanci, saj znajo s svojimi nastopi vedno 
nasmejati publiko. V tokratni komediji se glav-
nemu igralcu Janezu Krivicu, upokojenemu 
profesorju slovenščine, na vseh področjih godi 
krivica.  Za vse so krivi drugi. Že vse življenje 

piše knjigo o krivicah, ki se mu godijo, a je no-
bena založba noče objaviti. Zaradi nenehnega 
jamranja ga zapusti žena, ki pa ji tudi potem, ko 
ima ta že novega partnerja, ne da miru. Zgodba 
se zaplete, ko mu želi bivša žena priskrbeti novo 
ženo – čistilko Marijo ...

Gobarska razstava 
v Gaberkah

Gledališče pod 
Kozolcem

a. GrudniK

a. GrudniK

Razstava gob Foto Marko Jevšenak Veliki lovkar Foto  A. Grudnik

Kozji parkelj Foto A. Grudnik

Krivica boli 2022 Foto Branko Špital
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Starodobniki Kulturnice Gaberke so bili 1. 
oktobra povabljeni na kolesarjenje, ki ga je 
organiziralo Turistično društvo Vojnik, sekci-
ja starodobnikov. 
Na zbornem mestu pred Centrom vesoljske 
tehnologije Noordung v Vitanju so se poleg 
starodobnih kolesarjev zbrali še ljubitelji sta-
rodobnih avtomobilov in motociklov. Osebje 
centra Noordung je vsem prisotnim predstavilo 
muzej, nato pa so si lahko ogledali razstavljene 
eksponate. Sledila je panoramska vožnja do 
Nove Cerkve, zaključek pa je bil v Sorževem 
mlinu v Polžah.  

Človeštvo že tisočletja uporablja čebelje pri-
delke za zdravljenja in preprečevanja bolezni. 
Apiterapija je alternativna veja medicine in 
nudi možnosti komplementarnega zdravlje-
nja. Čebelje pridelke uporabljamo tudi v zdra-
vstvene namene, saj vsebujejo bioaktivne 
sestavine. 
Apiterapevtski pristopi se uporabljajo za 
zazdravljenje bolezni in bolezenskih simptomov 
ter za oskrbo ran in poškodb. V apiterapiji se 
uporabljajo vsi čebelji pridelki. To so med, cve-
tni prah, propolis, matični mleček, čebelji strup 
in čebelji vosek. Uporabljajo se lahko kot živila, 
sestavina v kozmetičnih izdelkih in kot sestavine 
v farmacevtskih izdelkih. Preden se odločimo za 
uporabo apiterapije, moramo preveriti, ali smo 
alergični na čebelje pridelke. Le tako lahko za-
gotovimo varno apiterapevtsko obravnavo. 

Med je viskozno aromatično živilo. Sestavljajo 
ga voda, sladkorji, encimi, beljakovine, vitami-
ni in minerali. Barva, okus, vonj in aroma medu 
so odvisni od vrste medu in botaničnega izvo-
ra. Med deluje antioksidativno, antikanceroge-
no, protimikrobno, protivnetno, protitumorsko, 
ščiti kardiovaskularni sistem in sodeluje pri 
celjenju tkiv. V preteklosti se je med uporabljal 
za zdravljenje ekcemov, vnetega grla, kašlja, 
astme, splošne telesne oslabelosti in zaprtja. 
Danes so poznani pozitivni učinki tudi na podro-
čju nevroloških bolezni in pri zdravljenju raka. 

Propolis uporabljajo čebele za zaščito panja 
pred vdori škodljivcev in mikroorganizmov. Ses-
tavljajo ga rastlinski izločki, pomešani z voskom 
in izločki sline čebel delavk. Čebele s propoli-
som prevlečejo stene panja in zamašijo morebi-
tne razpoke. S tem preprečujejo vdor in širjenje 
bolezni. Propolis ima antioksidativno, antibak-
terijsko in protivnetno delovanje in spodbuja 

imunski sistem. V apiterapiji je propolis upora-
ben tudi pri oskrbi ustne votline. Ker deluje tudi 
protiglivično, se ga lahko uporablja lokalno za 
zatiranje glivičnih okužb nohtov. 

Čebelji strup nastaja v strupni žlezi čebel. Tudi 
ta ima protimikrobno učinkovitost. Uporabimo 
ga pri zatiranju bakterij, ki so odporne na an-
tibiotike. Uporabo čebeljega strupa v medicini 
preverjajo tudi pri zdravljenju Parkinsonove bo-
lezni, kjer se nakazujejo ugodni učinki. Uporab-
lja se pri lajšanju kroničnih bolečin in pri zdra-
vljenju artritisa. Strup se implicira neposredno s 
kontroliranim čebeljim pikom ali preko akupun-
kturnih igel. 

Cvetni prah čebelam predstavlja vir beljakovin. 
Nastane z zlepljanjem cvetnega prahu, nektarja 
in sline čebel delavk. V njem so ob beljakovinah 
prisotni tudi lipidi, vitamini, minerali in nekateri 
ogljikovi hidrati. Ker je prehranska sestava cvet-
nega prahu tako ugodna, ga pogosto uporablja-
mo kot prehranski dodatek. Deluje protibakte-
rijsko in protiglivično. Lajša vnetja. Je uporaben 
dodatek za podhranjene paciente ali fizično 
oslabele starejše. 

Matični mleček proizvajajo čebele delavke. Z 
njim kratek čas hranijo čebelje ličinke. Matica 
se prehranjuje izključno z matičnim mlečkom. 

To je viskozna belo-rumena snov kislega in zba-
dajočega okusa. Sestavljen je iz vode, beljako-
vin, ogljikovih hidratov, vitaminov in mineralov. 
Ima močno imunomodulatorno in protivnetno 
delovanje. Ugodno deluje na nevrone in do 
neke mere regulira metabolizem sladkorjev 
in maščob. Ima tudi estrogeno delovanje, ki je 
ugodno ob menopavzalnih hormonskih spre-
membah. Nudi dobro podporno zdravljenje pri 
onkoloških bolnikih, saj istočasno deluje protitu-
morsko in krepi kahektično/oslabljeno telo. 

Vosek čebele uporabljajo kot gradbeni material. 
Uporaba voska je široka predvsem v kozmetični 
industriji, kjer uporabljajo njegove vlažilne učin-
kovine. Ko ga nanesemo na kožo, tvori film, ki 
kožo ščiti pred negativnimi dejavniki iz okolja. 
Vosek tudi vzpodbuja celjenje ran in opeklin. 
Začenja se jesensko-zimsko obdobje, ko so 
prehladna obolenja pogostejša. Svoj imunski 
sistem lahko spodbudimo tudi z uporabo čebe-
ljih pridelkov. Za ugodne rezultate nam čebelji 
pridelki služijo kot naravna podpora medicin-
skemu zdravljenju. 

Literatura: Weis, W. A., Ripari, N., Lopes Conte, F., da Silva Ho-
norio, M., Sartori, A. A., Matucci, R. H., Sforcin, J. M. 2022. An 
overview about apitherapy and its clinical applications. Phyto-
medicine Plus, 2: 100239. 

Starodobni 
kolesarji v Vitanju

Uporaba čebeljih 
pridelkov za 
zdravje

a. GrudniK

ana janžeKovič

Noordung center Vitanje Foto arhiv Kulturnice

Propolis  Foto arhiv ČZS

Matični mleček  Foto arhiv ČZS

DogoDki in ljuDje

Na sejmu AGRA ekipno 2. Klemen Mazej v 
Preboldu zmagovalec pokala Uniforest

Na jubilejnem 60. mednarodnem kmetijsko-
živilskem sejmu AGRA v Gornji Radgoni  je 
21. avgusta potekalo 22. državno tekmovanje 
»sekačev« Zveze lastnikov gozdov Slovenije, 
prvič za memorial Janka Mazeja (preminulega 
devetkratnega državnega prvaka iz Belih Vod). 
Tekmovanje je organiziral Zavod za gozdove 
Slovenije (ZGS) s partnerji in Radgonskim sej-
mom. Na tekmovanju je sodelovalo 14 ekip in 
41 tekmovalcev iz vse Slovenije v treh katego-
rijah: posamezno, mladi lastniki gozdov in eki-

pno. Tekmovali so v šestih disciplinah: menjava 
verige in obračanje letve, precizni rez, kombi-
nirani rez, izdelava zaseka in podžagovanje, 
kleščenje in podiranje droga na balon. V hudi 
konkurenci je ekipa Zavoda za gozdove Slove-
nije Območne enote  Nazarje z motornimi žaga-
mi »prižagala« vrhunsko 2. mesto, v posamezni 
konkurenci ter med mladimi lastniki gozdov pa 
je obakrat dosegel 3. mesto za OE Nazarje Kle-
men Mazej iz Belih Vod.

Še en izjemen uspeh sekačev iz Šaleške doli-
ne tudi v Savinjski dolini 
V soboto, 15. oktobra,  je potekalo v Latkovi 
vasi pri Preboldu  tekmovanje gozdarskih de-
lavcev in predstavnikov društev lastnikov goz-
dov (DLG) za pokal Uniforest (specialna gozdar-
ska oprema in najsodobnejša  mehanizacija za 
sečnjo in spravilo lesa). Na tekmovanju v istem 
sestavu kot v Gornji Radgoni, po novem pravil-
niku tovrstnih tekmovanj, so nastopili za ekipo 
Duseti Šoštanj Andrej Goličnik in Klemen Ma-
zej iz Belih Vod ter  Dani Avbreht iz Škalskih 
Cirkovc. Tekmovalci iz DLG Šaleške doline so 
slavili ekipno zmago pred ekipami; 2. Gornji 
Grad, 3. Slovenj Gradec. Med 48 tekmujočimi 
sekači in žagarji z motornimi žagami pa je zma-
go osvojil Klemen Mazej in s tem  potrdil, da 
je zares stopil v velike čevlje svojega vzornika, 
očeta Janka Mazeja. Kot sedanji gospodar na 
posestvu Senovršnik, kjer posedujeta z mamo 
Andrejo kar okrog 130 ha gozdov in več kot 10 
ha travnikov ter obdelovalne zemlje, je Klemen 
po smrtni nesreči očeta odgovornost za priho-
dnost velike domačije prevzel na svoja ramena. 
Zato želi in bo gotovo uspel pridobljeno znanje 
in veščine uporabiti k preudarnemu gospodar-
jenju, tako pa tudi velik tekmovalni izziv tovr-
stnih tekmovanj.

Tovrstno merjenje znanja in moči pomeni 
tudi trening za varno delo v gozdarstvu
Pomembno je vedeti, da morajo tekmoval-
ci v podrobnosti poznati delovanje motorne 
žage, nevarnosti, varnostne ukrepe in zašči-
tna sredstva pro podiranju dreves ter žaganju. 
Tako kot delo tudi tekmovanje izvajajo v popol-
ni zaščitni opremi. Tekmovalni sistem zahteva 
natančno poznavanje in obvladovanje tehnik 
žaganja, kleščenja in podiranja, na tekmovanju 
pa se ocenjujejo in merijo preciznost, hitrost in 
čas, okretnost ter pravilnost izvedenih opera-
cij. Po novem pravilniku tovrstnih tekmovanj, 
kjer je spet vključena veščina menjava verige 
in obračanje letve motorne žage ter nekatere 
druge spremembe, je bilo medtem izvedeno 
tudi tekmovanje v organizaciji Društva lastni-
kov gozdov Šaleške doline, ZGS OE Nazarje, 
njihova Krajevna enota Šoštanj iz Metleč v 
sodelovanju s KS Cirkovce in nekaterimi spon-
zorji. A to je že nova aktualna zgodba, v kateri 
so se pomerili med seboj tudi najboljši domači 
posamezniki. 

Ekipa vlcerjev 
DLG Šaleške 
doline spet na 
vrhu

jože MiKLavc

Zmagovalec pokala Uniforest Klemen Mazej, direktor firme, prireditelj 
Drago Pintar ter 3. Dani Avbreht iz Cirkovc           Foto Jože Miklavc

Natančnost in hitrost sta potrebni za čim boljšo uvrstitev  na tekmovanjih z motorno žago.  Foto Jože Miklavc
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Žiga med zmagovalci Ljubečne

Ste zmagovalec Ljubečne 2022 v svoji kategorij. Katera kategorija 
je to in koliko jih je bilo?
Tako je, sem zmagovalec v svoji kategoriji Ljubečne 2022, in sicer sta-
rostne kategorije 6, v kateri je konkurenca zelo velika in v njej igrajo že 
sami prekaljeni tekmovalci. 

To pomeni, da igrate harmoniko. Kako dolgo?
Z igranjem harmonike sem začel pri svojih devetih letih, natančneje 
2009. Torej teče že 13. leto, odkar sem se odločil za igranje harmonike.

Ste ves čas pri učitelju Robertu Goličniku?
Že od samega začetka svoje glasbene poti se učim igranja pri Robertu 
Goličniku. Nikoli nisem pomislil na druge učitelje, ker sem imel pri Ro-
bertu vedno dobro podporo pred tekmovanji, na nastopih in kakšnih 
drugih dogodkih. 

Vemo, da je učiteljev diatonične harmonike kar nekaj, kaj vas je pri-
tegnilo pri njem?
Strokovnost, izkušnje … eden od razlogov pa tudi, da je vedno dob-
re volje in počutje na vajah je vedno odlično. Všeč mi je tudi, če kdaj 
karkoli potrebujem, je Robert vedno dosegljiv in pripravljen pomagati 
in svetovati. Njegovi nasveti pa so vedno poučni in konkretni, ker se 
navezujejo na njegove izkušnje v glasbi, s katero se uspešno ukvarja 
že vrsto let.

Greste še vedno po kakšen nasvet?
Z Robertom še vedno aktivno vadiva in se pripravljava na nova tekmo-
vanja in nastope. Za nasvete o glasbi in uspešni glasbeni karieri pa se 
vedno obrnem na Roberta, ker vem, da bo vedno pripravljen pomagati 
in da bodo nasveti od njega uporabni.
 
Glede na to, da ste študent, kdaj igrate in za koga?
V mojih študentskih letih igram na kakšnih zabavah za rojstne dneve, 
presenečenjih, različnih občinskih prireditvah, na katere sem povabljen 
in na katere se vedno z veseljem odzovem. 

Ste kdaj razmišljali o glasbeni karieri, bi imeli kakšen sestav?
Kot glasbenik si zelo želim uspešne glasbene kariere in si seveda želim 
imeti kdaj kakšen ansambel oz. sestav, s katerim bi glasbo delil med 
ljudi. Sem pa mnenja, da predno se podam na takšno pot najprej, iz-
popolnim samega sebe kot harmonikarja, ker sem mnenja, da je treba 
izvajati glasbo kvalitetno. 

Kaj pomeni zmaga v Ljubečni in na katero tekmovanje še greste?
Na zmago v Ljubečni sem zelo ponosen in mislim, da lahko ljudje, ki 
me spremljajo oziroma me podpirajo, vidijo, da ves vložen trud ni bil 
zaman, prav tako pa je to neka potrditev zame, da sem na pravi poti 
do uresničitve želje po uspešni glasbeni karieri. Naslednje tekmovanje, 
ki ga bom obiskal, se bo dogajalo v začetku prihodnjega leta, in sicer 
grem januarja na Avsenikovo tekmovanje v Begunjah na Gorenjskem.

Čestitke in za konec vaša najljubša melodija.
Težko je izbrati eno izmed vseh melodij, ki jih je mogoče igrati na har-
moniko, zagotovo pa zelo rad preigravam Avsenikove, Miheličeve, Sla-
kove … melodije.

Hvala za kratek vpogled v misli in delovanje muzikanta in vse dobro 
tudi naprej. 

Ostal bom muzikant MiLojKa B. KoMprej

Foto osebni arhiv

V Velenju je po korona prekinitvi dveh let v pe-
tek in soboto, 21. in 22. oktobra, potekal Medn-
arodni festival vezenja, v katerem so sodelova-
le štiri države, večje število društev, klubov in 
posameznikov s področja kulture vezenja, et-
nografije, oblačenja ter mode iz več držav. 
Univerza za 3. življenjsko obdobje Velenje in Mu-
zej Velenje sta združila znanje in moči ter pod po-
kroviteljstvom MO Velenje, nekaterih zavodov iz 
Šaleške doline in številnih posameznikov izvedla 
6. festival, tokrat na vodilno tematiko naglavnih 
pokrival. Zvrstilo se je več dogodkov, ki so privabi-
li obiskovalce iz širšega prostora Slovenije, najbolj 
pa je pritegnila sobotna modna revija oblačil in 
pokrival s pomembno vlogo vezenin in ročno obli-
kovanih modelov, predavanje dr. Bogdana Knifica, 
vodilnega slovenskega etnologa oblačilne kultu-

re ter številnih glasbenih skupin, ki so obogatile 
dogajanje. Na dogodku so razstavljali svoja dela 
tudi številna društva iz SAŠA regije, med njimi tudi 
Skupina Gambatte in Društvo upokojencev Ravne 
pri Šoštanju. O dogodku bomo še poročali, saj je 

bil velika zanimivost, ki se je je udeležilo tudi večje 
število občanov občine Šoštanj in Šaleške doline. 
Podrobneje o dogajanju kmalu.

6. mednarodnemu 
festivalu Vezenja 
ob rob  

jože MiKLavc

Številni udeleženci festivala vezenja ob otvoritvenem sprejemu  Foto Jože Miklavc

V zelo slabem vremenu, v megli in deževju so v 
Škalskih Cirkovcah izpeljali 7. tekmovanje Zveze 
društev lastnikov gozdov Slovenije, ki so ga or-

ganizirali in izvedli DLG Šaleške doline, Zavod za 
gozdove Slovenije OE Nazarje in krajevna enota 
tega zavoda KE Šoštanj – Metleče v Cirkovcah. 
Memorial Milana Pogorelčnika je tako bil ob na-
porih prirediteljev in predvsem vseh tekmujočih 
izveden brez nezgod in s popolnim uspehom ekipe 
in posameznikov gostiteljev. Popolni zmagovalec, 
tako rekoč šampion tekmovanja je postal Kle-
men Mazej, ekipni zmagovalec pa pod njegovim 
vodstvom DUSETI Šoštanj (Klemen Mazej, Dani 

Avbreht, Andrej Goličnik). Klemen je bil za žagni 
rez tudi zmagovalec prestižne tekme v hitrostnem 
kleščenju štirih najbolje uvrščenih v isti kategoriji 
pred rivalom Avbrehtom, tretji in četrti pa Miha 
Brlec pred Markom Jelšnikom. Ob dogodku se je 
tekmovalno po 23 letih tovrstnih aktivnosti poslo-
vil tudi »vlcerski« veteran, demonstrator in učitelj 
Belovojčan Stanko Goličnik. Več o izjemnem tek-
movanju, ki ga podpira tudi Občina Šoštanj, pa v 
naslednjem Listu.

7. Memorial Milana 
Pogorelčnika v 
Cirkovcah

jože MiKLavc

Šampioni prestižnega tekmovanja v hitrostnem kiparjenju z motorko (Jelšnik, Mazej, Avbreht in Brlec)    Foto Jože Miklavc

Ideja Marjana Karlovčeca iz Topolšice, ki si je ob tradicionalnih pohodih 
100 žensk na Triglav zamislil shode in srečanja žensk z imeni Urške pod 
pritočnim vabilom 100 Uršk na Uršljo goro, se je očitno prijela bolj kot 
korona, ki je preprečila en shod pred dvema letoma. 
A se je tradicija v tretje nadaljevala lani ob godovanju zavetnice žensk sv. 
Uršula, ko se je zbralo pri sveti maši v istoimenski cerkvi ter na planinskem 
domu PD Prevalje »na Urški«. Letošnji pohod iz vseh štirih dolin, ki obkrožajo 
to, tudi našo strelovodno goro, je obetal veliko udeležbo, a se je ob grdem 
vremenu to spremenilo v soboto, 22. oktobra. V že kar »ogabnem« vremenu, 
se je na pot v 2 dneh odpravilo več kot 60 Uršk. Ko so organizatorji pripravili 
kratek, prisrčen sprejem, je megla zavila cerkev in planinski dom v oblake, iz 
katerih je nato bilo kmalu preveč moče, da bi bilo vzdušje vrhunsko. Po maši 
so se premočene Urške in spremljevalci spustili proti dolini, kljub vsemu le 
zadovoljne s podvigom. Več od dogodku pa morda v naslednjem Listu, ko 
bomo iz megle le izluščili tudi več lepih utrinkov in zgodbo z vabilom za 5. 
srečanje v prihodnjem letu, ko pa se obeta obisk 100 Uršk.

O Urškah na Uršlji gori jože MiKLavc

Na »Urški« tudi prijateljici Uršula Menih Dokl in Urška Ojsteršek    Foto Jože Miklavc
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Trim steze v Širokem že dolgo ni več, ostaja-
jo pa spomini na njen čas obstoja. Leta 1975 
med prvomajskimi prazniki sem bil med 
udeleženci otvoritve steze, ki jo je svojemu 
namenu predalo Telovadno društvo Partizan 
Šoštanj.                          
V tistem času so se tako krajani kot tudi drugi 
športni zanesenjaki radi podajali po tej razgiba-
ni stezi s številnimi postajami. Na začetku trim 
steze je bila postavljena začetna informativna 
tabla, ki je posameznika obveščala o dolžini 
trim steze, številu postaj in vajah. Zasnovana je 
bila krožno, tako da sta bila start in cilj na istem 
mestu. Potekala je po gozdu od vile Široko, ki jo 
je leta 1939 zgradil Herbert Woschnagg, lastnik 
šoštanjske usnjarne. Steza je imela 20 postaj z 
različnimi vajami, ki so se izvajale na improvi-
ziranih ovirah iz naravnih materialov, dolga pa 

je bila 1800 metrov. Omogočala je predvsem 
hojo v naravi in lahkoten tek. Ob otvoritvi te 
pomembne pridobitve za Šoštanjčane je takrat 
spregovoril tedanji predsednik TVD Partizan 
Šoštanj Rudi Bajec. Ob tem dogodku je treba 
dodati, da je dan pred otvoritvijo stezo preiz-
kusil takratni predsednik Krajevne skupnosti 
Šoštanj 73-letni Miloš Volk. Mesto Šoštanj je v 
svoji zgodovini vselej bilo mesto športa. Trim 
stezo so uporabljali tudi naši klubi, nogometaši 
Usnjarja, Košarkarski klub Elektra in Rokometni 
klub Partizan Šoštanj, ki so zastopali barve na-
šega mesta tako doma kot v tujini. Vsi našteti 
klubi so nekoč delovali pod okriljem Telovadne-
ga društva Partizan Šoštanj.   

Zadnjo septembrsko soboto smo se veterani 
in veteranke zbrali pred domom veteranov v 
Belih Vodah in se podali na 8. spominski po-
hod pod vodstvom našega podpredsednika 
Romana Oblaka.                      
Pot nas je vodila od doma veteranov v Belih Vo-
dah, po planinski poti okoli Svetega Križa, ki je 
primerna za pohodnike vseh starosti. Na pohodu, 
ki je trajal 2,5 ure, je bilo vzdušje pohodnikov zelo 
dobro. Pohod so izkoristili za nabiranje jesenskih 
dobrot iz gozda. Po prijetnem pohodu smo dru-
žabno srečanje ob dobri hrani z žara izpod rok 
Janija Skornška in dobri kapljici ter prijetnem kle-
petu nadaljevali pred domom veteranov. Srečanje 

sta z obiskom popestrila tudi župan Občine Šo-
štanj Darko Menih s soprogo Marjano in pred-
sednik krajevne skupnosti Bele Vode Alojz 

Hriberšek, ki sta pozdravila tovrstna srečanja. 
Razšli smo se z  obljubo, da se naslednje leto 
ponovno srečamo.

Trim steza v 
Širokem

Šoštanjski 
veterani izvedli 8. 
spominski pohod 
Jožeta Ervina 
Prislana in drugo 
srečanje veterank 
in veteranov

rajKo ZaLeZniK

Leon StropniK

Foto osebni arhiv

Foto osebni arhiv

Foto arhiv OZVVS Šoštanj

Območno združenje veteranov vojne za Slo-
venijo Laško je organiziralo dne 1. 10. 2022 
strelsko tekmovanje z MK puško za Memorial 
Štefana Šemrova.                    
Štefan Šemrov je bil poveljnik TO zahodno štajer-
ske pokrajine, organizator manevrske strukture 
in eden ključnih poveljnikov v letih osamosvaja-
nja. Po činu je bil polkovnik. Tekmovanje so iz-
vedli na strelišču Strelske družine Dušan Poženel 
v Hudi Jami 1, to je na poti v Rečico. Tekmovanje 
je bilo z malokalibrsko puško serijske izdelave, 
na 10-mestnem strelišču SIUS ASCOOR, ki je 
opremljeno z elektronskimi tarčami. Strelska eki-
pa je štela 3 člane. Tekmovanja se je udeležilo 17 
ekip, 55 strelcev in strelk iz OZVVS, PVDS, ZSČ 

ter družinskih članov pokojnega Štefana. Strelja-
lo se je 5 poskusnih strelov v času 5 minut in 10 
strelov za oceno v času 10 minut. Orožje, naboje 
in tarče je priskrbel organizator. Zaradi zagoto-
vitve enakih pogojev na strelišču osebno orožje 
ni bilo dovoljeno. 
Ekipa OZVVS Šoštanj v sestavi Franc Oštir, Jože 
Čanč in Mirko Stane Glažar je v hudi konkurenci 

osvojila odlično 1. mesto z 293,9 krogi, 2. je bila 
ekipa OZVVS Celje z 290,8 krogi, 3. pa združenje 
Sever Laško z 281,8 krogi. Posamezno je zmagal 
naš član Jože Čanč z 100,3 krogi. 
V lepem sončnem vremenu je bilo vzdušje med 
tekmovalci odlično, organizatorji pa so poskrbeli 
za dober vojaški obrok z željo, da se naslednjo leto 
zopet srečamo.

Šoštanjski veterani 
na Memorialu 
Štefana Šemrova v 
organizaciji OZVVS 
Laško

Leon StropniK

Foto arhiv OZVVS Šoštanj

6 let ustvarjajo Šmarško kavčino iz skupnega pri-
delka potomk
Ne le na področju delovanja Vinogradniškega 
društva Šmartno ob Paki, ki deluje na področju ce-
lotne Šaleške doline, še zlasti aktivno pa v okolici 
Šmartnega, v manjši meri še v Zgornji Savinjski do-
lini, se je v zadnjih dveh desetletjih razširila vinska 
trta »potomk« najstarejše trte na svetu (okrog 440 
let šteje) z Mariborskega Lenta. Tako poseduje trte s 
certifikatom nosilca originalnih pravic okrog 25 ma-
lih in srednje velikih vinogradnikov kot zanimivost in 
posebnost po eno, izjemoma več trt modre kavčine, 
(žametovke, žametne črnine). Trte potomke, tudi že 
»vnukinje«, so posajene zdaj že v Mozirskem gaju, v 
vrtu gradu Vrbovec v Nazarjah, v Lučah, Lepi Njivi, 
Braslovčah, na gradu Žovnek in pri kozolcu Kultur-
nice v Gaberkah. Gotovo pa kakšno sadiko skrbno 
negujejo še kateri »vinoljubci«, ki so do originalnih 
sajencev prišli po regularni poti. Ker pa se da trto 
vzgojiti tudi na običajen način s potaknjenci, to niso 
več veriga »slavne« modre kavčine s poreklom, tem-
več vzgojena trta žametovka z velikimi temnomod-
rimi grozdi.  
Bratev potomke mali praznik vrlih vinogradnikov 
iz Šmartnega ob Paki
V petek, 12. vinotoča, so že šesto leto trgali osrednjo 
trto občine Šmartno ob Paki, ki bujno raste in dobro 

rodi tik ob cerkvi sv. Martina v Šmartnem. Ob skrbni 
negi domačih vinogradnikov je trta, ki krasi ploščad 
ob vhodu v knjižnico, po lanskoletni zelo dobri leti-
ni, letos presenetila vse z izjemno bogatimi, polnimi 
grozdi okroglega števila 50. Tudi natančna tehtnica 
vsega grozdja je pokazala spodbudno številko, kar 
26,20 kg. Trgatev so opravili po običajnem ritualu 
12. oktobra v lepem jesenskem vremenu in ob šte-
vilnih prisotnih vinogradnikih ter gosti. Svoje levite 
je najprej ob spremljavi harmonikarja Žiga Hriber-
ška naložil vsem zbranim domači ovtar Frančišek 
Fužir, ki se je pohvalil z dobro letino tudi v njego-
vem domačem vinskem vrtu. Med drugim ni pozabil 
hvaliti gospodarja trte, župana Občine Šmartno ob 
Paki Janka Kopušarja, sebi pa je pripel zasluge za 
to posvečeno trto, saj da jo je skrbno varoval in pri-
ganjal skrbnika Petra Krajnca, da so tudi v sušnem 
poletju trti omogočili dobro rodnost. Za njim sta priš-
la do besede prva vinogradnica Društva vinogradni-
kov Šmartno ob Paki Mojca Praprotnik s posestva 
Primožič in župan Janko Kopušar, preudaren mož 
v vseh ozirih. Dejal je, da »je ob tako dobri letini je 
zares užitek vzeti v roke velike modre grozde in jih 
z občutkom obrati za skupno dobro. V družbi kletar-
ke potomkinega vina  ter naše predsednice Mojce 
je tako trgatev  zares imeniten dogodek v kraju, 
kjer pazi na trto sam zavetnik vinogradnikov sveti 
Martin,« je menda še dodal v nagovoru   prisotnim 
občanom. 
Stopili so skupaj in napolnili brente za skupno 
šmarško kavčino
Še lepši je bil pogled na številne vinogradnike, ki 
so od svojih butičnih primerkov potomk iste mate-
re trte iz Maribora odstopili domala vse grozdje in 
tako v skupni čeber odložili poleg 26 kil s »šmar-
ške« potomke še 124 kg podarjenega grozdja za 
skupnih 150 kg odlično zrele žametovke. Kot je dejal 
tajnik društva Alojz Slemenšek je to zadoščalo za 

130 litrov vinske drozge, kar je dalo okrog 90 litrov 
temnordečega vinskega mošta. Sladkorna stopnja 
78 Oekslov (Oe) obeta torej zelo dobro do odlično 
kapljico takoj, ko bo mošt prav na tem mestu (11. 
novembra ob martinovem) postal krepostno vino 
šmarška kavčina. 22 donatorjev grozdja bo v čast 
zavetniku vinogradnikov dodobra pripomoglo k vinu 
za kulturno in kulinarično promocijo kraja in občine 
Šmartnega ob Paki. Da njegovo župansko avtoriteto 
župan pošteno deli med občane in goste se je potr-
dilo, da je dal odpreti lanskoletne zadnje litre  tega 
»rdečeličnega« vinca prav ob tej priložnosti. Sle-
menšek je po dogodku še pojasnil: »Letošnja letina 
je povprečna, stopnja sladkorja je dobra, a je bila 
škodljiva suša, zato grozdje manj toči. Povprečno le 
od 70–75 %, običajno od 70–80 %. Na posameznih 
lokacijah je bil vseeno pridelek odličen. Dober kletar 
naj bi letos pridelal vrhunsko vino, količinsko nekaj 
manj kot lani, a zelo kvalitetno. Kletarji omenjajo 
slabše vretje v kleteh, ker mošt slabo vre zaradi po-
manjkanja kisika (hitra, prisiljena dozorelost). Prehit-
ro ali prepočasno vretje pa lahko povzroči zasevke 
bolezni ali vinske napake.« Menda se ob skrbni in 
strokovni negi mošta tudi vino ne kvari, zato je treba 
le še malo počakati, da bo mošt postal vino! 

Trgatev potomke 
trte z Lenta pri 
cerkvi Sv. Martina v 
Šmartnem ob Paki 

jože MiKLavc

Šmarška trta je bila letos 
bolje obložena kot njena 
mati na Lentu Foto Jože Miklavc 
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Šola in vrtec

September je med šolske stene spet prinesel 
veter otroškega direndaja. Kar 106 prvošolcev je 
prvič prestopilo šolski prag. Odkar obstaja nova, 
združena šola, smo letos dosegli rekord v števi-
lu učencev. Šolo namreč obiskuje 840 učenk in 
učencev, kar je največ do sedaj, in 92 zaposlenih. 

Takoj smo pridno začeli z delom, ustvarjanjem 
in različnimi dnevi dejavnosti. Prvi vikend so 
osmošolci izvedli kolesarjenje na Treh kraljih 
v okviru izbirnega predmeta šport za zdrav-
je. Za spodbujanje športnega udejstvovanja 
osnovnošolcev so poskrbeli športni klubi s 
predstavitvijo svojih dejavnosti v šolski telo-
vadnici, učenci prve triade so ustvarjali s Piko, 
sodelovali smo na Evropskem tednu mobilno-
sti v sodelovanju z Občino Šoštanj. Z izvedeno 
zbiralno akcijo papirja, na kateri smo zbrali kar 
13 ton papirja, smo učenke in učence vzgajali 
k zavedanju pomembnosti okoljske trajnosti. 
Šestošolci so nabirali jabolka v sadovnjaku na 
Turnu, osmošolci pa so se spoznavali s hrano 
in njenimi vonji in okusi. Šport je del šolskega 
življenja – zvrstila so se že prva tekmovanja, 

na katerih so učenci in učenke uspešno zasto-
pali našo šolo – odbojka na mivki in atletika. 
V telovadnici šole je bila izvedena tudi Igriva 
košarka. Konec meseca so se učenci od 7. do 
9. razreda podali na strokovno ekskurzijo po 
Sloveniji. Devetošolci so odpotovali na Primor-
sko, osmošolci v Bistro in Ljubljano, sedmošolci 
pa so obiskali Bolnišnico Franjo in Škofjeloško 
hribovje.
Na praznik Občine Šoštanj smo vsi učenci in za-
posleni prejeli majice s Kajuhovim motivom, ki 
nam jih je podaril Zavod za kulturo Šoštanj ob 
100-letnici našega Kajuha.
Slike naj same povedo, kako je na naši šoli pe-
stro in veselo.

September 
na OŠ Karla 
Destovnika - 
Kajuha Šoštanj

KLeMentina rednaK Mežnar
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V začetku meseca oktobra, od 3. do 9. okto-
bra, je potekal Teden otroka, ki smo ga na 
svoj način obeležili tudi v Vrtcu Šoštanj. 
Letos je teden otroka potekal pod sloganom 
»Skupaj se imamo dobro«, zato so bile tudi de-
javnosti povezane z medsebojnim druženjem v 
sproščenem vzdušju ter ob sklepanju novih in 
utrjevanju starih prijateljstev skozi igro, gibanje 
in ustvarjanje. Na tak način otroci krepijo stike v 
širši skupnosti, ne samo znotraj svoje skupine, 
in se učijo novih socialnih spretnosti. Vsi, tako 
otroci kot tudi vzgojiteljice, smo tovrstno dru-
ženje v preteklih dveh letih že precej pogreša-
li, zato smo zelo veseli, da smo ga lahko spet 
obudili. 
Začetek oktobra pa v našem vrtcu ni pomemben 
in poseben le zaradi tega, ampak tudi zato, ker 
takrat obeležujemo obletnico, tokrat že osmo, 
vselitve v nove prostore vrtca. Naš vrtec imamo 
vsi zelo radi, vsak dan z veseljem prihajamo vanj, 
nudi nam vse, kar potrebujemo, da se v njem 
dobro počutimo in tukaj preživljamo nepozabne 

dni. Ob obletnici so nas na povabilo ravnateljice 
mag. Milene Brusnjak tudi tokrat obiskali najvišji 
predstavniki naše Občine: gospod župan Darko 
Menih, podžupan Viki Drev, direktor občinske 
uprave Drago Koren, višja svetovalka za odnose 
z javnostjo gospa Tjaša Rehar in lastniki objek-
ta: vodstveni tim podjetja Esotech iz Velenja, 
gospod Marko Škoberne, Boštjan Žigon, Aljaž 

Zajamšek, Matej Planinc ter direktorica podjetja  
JZP gospa dr. Urška Dermol. Ob tej priložnosti 
so otrokom Vrtca Šoštanj darovali 2000 €, ki 
jih bomo porabili za nakup igrač in didaktičnih 
pripomočkov, s pomočjo katerih bodo naši do-
poldnevi še bolj igrivi, poučni in zanimivi.

Teden otroka in 
8. obletnica v 
Vrtcu Šoštanj

nataŠa teržan

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Foto arhiv šole Foto arhiv šole



22 l i s t 23

V i n o t o k  2 0 2 2

Š O l A  I N  v r t e c

JEŽEK IN LISTKI
(deklamacija)

 Listki padajo z dreves, ježek jih natika.
Listki milo jokajo, ker jih ježek pika.

»Nič ne jokaj, mali listek,
ni tako hudo.

Ko bo zunaj huda zima,
ti pri meni bo toplo.« 

Jesen je prečudoviti čas, ko se narava obarva 
v najrazličnejše barve in drevju počasi odpada 
listje. Prav zato smo se z otroki ta mesec pogo-
varjali, spoznavali, tipali, se igrali z jesenskimi 
pridelki, plodovi, listjem … Ker nam je bilo vreme 
naklonjeno, smo se z njimi odpravile tudi na izlet 
po delu Trške poti. Otroci so v naravi in gozdu 
zelo uživali, se naužili svežega zraka in toplega 
sonca. 
Strokovne delavke vrtca smo izvedle tudi je-
sensko srečanje s starši, na katerem smo se 
predali čarom narave. Na igrišču vrtca smo pekli 
kostanj, imeli delavnice, razne gibalne igre, lička-
li koruzo, grabili listje, prevažali buče z vlečnimi 
vozički in samokolnicami. Jesenski darovi so nam 
zelo obogatili dejavnosti in dogajanje v vrtcu.

Tetka jesen na 
obisku

Sara Steiner

Foto Sara Steiner

Teden otroka je projekt Zveze prijateljev mla-
dine Slovenije, ki je potekal od 3. do 9. ok-
tobra. Osrednja tema letošnjega projekta je 
bila, SKUPAJ SE IMAMO DOBRO.

Strokovne sodelavke smo tako kot vsako leto 
v okviru projekta otrokom pripravile pestre in 
zanimive dejavnosti. Teden smo začeli z iz-
letom po prelepi Topolšici. Zaradi dolžine in 
razgibanosti terena smo ta dan v vrtec prinesli 
nahrbtnike z malico, da smo se lahko vmes 
odpočili in okrepčali. Teden smo nadaljevali z 
ogledom dramske igre (Kako sta Bibi in Gusti 
porahljala prepir), ki so jo pripravile in zaigrale 
strokovne sodelavke. Ker nam je bilo vreme 

ves teden res naklonjeno, smo si pred vrtcem 
pripravili še velik gibalni poligon in jesenske 
delavnice.
Teden je hitro minil, nas pa je zadnji dan ča-
kalo zanimivo presenečenje. V vrtec sta prišla 
dva glasbenika, ki sta nam z igranjem na har-
moniko in kitaro popestrila in polepšala plesni 
dan.

Teden otroka v 
enoti Urška

aLeKSandra StropniK 

Foto arhiv Vrtca Šoštanj Foto arhiv Vrtca Šoštanj

amadeja kompRej beRce

VODORAVNO
1. Otok v Aleutih
3. Nina Ricci
4. Tomo Česen
6. Moderna plesna glasba
8. Manjša igrača
13. Krožno križišče
15. Nikalnica
16. Enakomerno nanašanje malte na zid
17. Bojazen
19. Prvi belec na Havajih (James)
20. Operni samospev
22. Jeklen trak za vlečenje kablov po ceveh
23. Mineral iz skupine piroksenov
24. Tla
26. Naša pokrajina kamna in trte

RAZVEDRILO
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NAVPIČNO
1. Antonija Ražen
2. Nasprotje aniona
5. Otoplitev v hladnem obdobju
6. Sušilna kapa
7. Hrvaški pevec Ivan
9. Odobritev, pritrditev
10. Tridelna Papeževa krona
11. Skupno vodenje, upravljanje
12. Pripadnik Ircev
14. Hitropis
17. Kositrni listič za zavijanje čokolade
18. Sesalni organ zajedavskih rastlin
21. Grški bog vojne
25. Hokejski plošček

r A Z v e d r I l O

Bolnik pride k zdravniku. Ta ga preiskuje 
do onemoglosti, na koncu pa reče: 
»Ne morem in ne morem odkriti, kaj vam 
je, ampak mislim, da je kriva pijača.« 
Pacient odgovori: »Nič hudega, bom prišel, 
ko boste trezni.«

***

Direktor stoji pred uničevalcem 
dokumentov s šopom papirjev v rokah.
 Mimo pride uslužbenka in vpraša: »Lahko 
kako pomagam?«
Direktor: »Moja tajnica je na bolniški, pa 
ne vem, kako to deluje.« 
»Preprosto,« pravi uslužbenka, »vtaknete 
papirje v režo in poženete stroj.«
Ko je stroj končal, direktor reče: »Pa je res 
preprosto. In kje so zdaj kopije?«

Šali



Ob slikah
Karel Destovnik - Kajuh se je, kot vemo, pred 
začetkom vojne umaknil iz Maribora (še prej 
je bil interniran v Medjurečje v Srbiji) nazaj 
v Šoštanj. Tu je želel organizirati upor, a se 
je začasno umaknil v Zasavsko hribovje in od 
tam prišel domov obolel za pljučnico.
Doma ni bilo varno, skrival se je na podstreš-
ju, pri sorodnikih, v okolici in končno je z do-
kumenti na ime Drago Jeran pobegnil v do-
kaj varno Ljubljano, ki je bila pod italijansko 
okupacijo. Tudi tam se je skrival, a precej 
kulturno udejstvoval, spoznal Župančiča, 
Prežihovega Voranca in med drugim živel v 
Zavadlavovi hiši na Židovski ulici. Tam je na 

silvestrovo 1941 spoznal zboristko Silvo Po-
nikvar, svojo novo ljubezen, ki ga je navdih-
nila za cikel Ljubezenske in mnogo drugih. 
V tako imenovanem ljubljanskem obdobju 
je tudi izdal pesniško zbirko Markacije (v 
gorskem svetu nas markacije popeljejo do 
cilja), ilegalno deloval in prevzel ime Kajuh. 
V tem obdobju je živel v Ponikvarjevi hiši 
na Vošnjakovi 22. Zveza s Silvo naj bi imela 
»uraden« začetek 27. februarja 1942. A že v 
letu 1942 so Silvo zaprli. Zaradi pomanjka-
nja dokazov je bila izpuščena iz zapora spo-
mladi 1943. Takrat sta načrtovala poroko, 
poročila naj bi se v Dravljah. Imela sta prip-
ravljena prstana, a je bila Silva konec maja 
drugič zaprta. Bila je noseča, a stres in težke 
razmere so povzročile spontani splav, kar je 

Silvo poleg vsega zelo prizadelo. Nekaj časa 
je bila na bolniškem oddelku. Preden je od-
šel v partizane, je Kajuh na njeno prošnjo 
zakopal zvezek s svojimi pesmimi, zato jih je 
tudi toliko ohranjenih. Iz zapora se je Silva 
vrnila šele proti koncu vojne. Kajuh in Silva 
sta se v korespondenci, ki je zajeta v knjigi 
Miklavža Komelja Dopisovanja, imenovala 
ljubči in ljubčica. Hiša je sedaj v takšni ob-
liki, kot je na naslovnici. V Ljubljani je tudi 
osnovna šola Karla Destovnika - Kajuha, 
pred katero je tudi njegov kip. Ta je ravno se-
daj v restavriranju. V Ljubljani je precej po-
membna Kajuhova ulica, ki sega od Litijske 
ceste in se pravokotno priključi Šmartinski. 

MiLojKa B. KoMprej

Foto Vlado Vrbič


